

Protokół Nr 6/2024
z posiedzenia Komisji Infrastruktury i Gospodarki Komunalnej
z dnia 24 września 2024 r.

1. OTWARCIE OBRAD I STWIERDZENIE QUORUM

Posiedzenie Komisji Infrastruktury i Gospodarki Komunalnej otworzyła Przewodnicząca Komisji, Zofia Pyla. Posiedzenie odbyło się wspólnie z Komisją Edukacji Publicznej. Ustalono, że wspólne obrady poprowadzi Przewodnicząca Komisji Infrastruktury i Gospodarki Komunalnej, Zofia Pyla. Podczas posiedzenia obecni byli Członkowie Komisji zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik nr 1 do protokołu oraz:

- Elżbieta Burtan – Starosta Krakowski,
- Wojciech Pogan – Wicestarosta,
- Grzegorz Stokłosa – Członek Zarządu,
- Edyta Jaśnikowska – Skarbnik Powiatu,
- Wojciech Kozak – Dyrektor Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej w Krakowie PGW WP,
- Jacek Gryga – Dyrektor Zarządu Dróg Powiatu Krakowskiego,
- Krzysztof Juszcak – Z-ca Dyrektora ds. Utrzymania,
- Jerzy Derela – Z-ca Dyrektora ds. Inwestycji,
- Izabela Jędrzejek – Dyrektor Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego,
- Marcin Wójtowicz – Dyrektor Wydziału Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa,
- Wojciech Sarapata – Dyrektor Wydziału Komunikacji,
- Magdalena Gala – Rzecznik Prasowy Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej w Krakowie
- .

2. ZAPOZNANIE Z PORZĄDKIEM OBRAD

Przewodnicząca Komisji Infrastruktury i Gospodarki Komunalnej, Zofia Pyla przedstawiła porządek obrad.

1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum
2. Zapoznanie z porządkiem obrad
3. Przyjęcie protokołów z poprzednich posiedzeń
4. Gospodarka przeciwpowodziowa. Ochrona przed powodzią i suszą oraz środowisko wodne na terenie powiatu krakowskiego.
5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu i zmiany Uchwały Budżetowej Powiatu Krakowskiego na rok 2024

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Krakowskiego na lata 2024 – 2030 przyjętej Uchwałą Nr LX/609/2023 Rady Powiatu w Krakowie z dnia 27 grudnia 2023 r.
7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za usuwanie pojazdu z drogi i za jego przechowywanie na parkingu strzeżonym oraz wysokości kosztów w przypadku odstąpienia od wykonania dyspozycji usunięcia pojazdu obowiązujących w 2025 r.
8. Sprawy bieżące
9. Zamknięcie obrad

3. PRZYJĘCIE PROTOKOŁÓW Z POPRZEDNICH POSIEDZEŃ

Nie zgłoszono uwag ani wniosków do protokołów z poprzednich posiedzeń.

Komisja jednogłośnie – 10 głosami za – przyjęła protokół nr 4/2024 z dnia 26 sierpnia 2024r.

Komisja jednogłośnie – 10 głosami za – przyjęła protokół nr 5/2024 z dnia 27 sierpnia 2024r.

4. GOSPODARKA PRZECIWPOWODZIOWA. OCHRONA PRZED POWODZIĄ I SUSZĄ ORAZ ŚRODOWISKO WODNE NA TERENIE POWIATU KRAKOWSKIEGO.

Wojciech Kozak mówił o gospodarce przeciwpowodziowej i sytuacji po ulewnych deszczach, o zlewni Prądnika oraz ciekach wodnych na terenie powiatu krakowskiego. Zwrócił uwagę, aby władze gmin przygotowały wykaz prac koniecznych do wykonania (chronologicznie). Wspomniał o ilości retencjonowanej wody. Poinformował, że na obszarze od Krakowa do Oświęcimia planowanych jest 11 polderów.

Piotr Goraj poruszył kwestie rzeki Prądnik i zalanych terenów w Gminie Zielonki. Wyraził zdanie, że na rzece Prądnik wodę należy uchwycić od Sułoszowej. Mówił o podtapianiu miejscowości w Gminach Liszki i Skawina przez małe potoki wpływające do rzeki Wisły. Wspomniał o pomysłe zakupu pompy mobilnej.

Wojciech Kozak omówił koncepcję dla gminy Zielonki i gminy Wielka Wieś. Poinformował, że wszystkie decyzje są omawiane z samorządami. Zaznaczył, że sprawa dwóch zbiorników będzie w fazie dokumentacyjnej w październiku. Mówił o dokumentacji w kwestii stacji pomp w Kopance, ale ciężko mu powiedzieć dlaczego nie zostało to wdrożone. Poinformował, że władze gmin Skawina i Myślenice podjęli się realizacji programu LIFE, dzięki czemu na ich terenach zostaną wykonane zbiorniki małej retencji. W ramach regulacji cieków wodnych planuje się wydawać zezwolenia dla właścicieli, celem usunięcia konarów lub drzew z potoku.

Marek Piekara prosił o poszerzenie na rzece Dłubni odcinka koryta między Sieciechowicami a Biskupicami (ok. 200 m).



Wojciech Kozak poinformował, że przekaże kontakt szefowi nadzoru wodnego, aby można było pilotować sprawę.

Adam Ślusarczyk poparł sugestię co do potrzeby wskazania przez włodarzy gmin kierunków działań. Odniósł się do rozwiązania usuwania drzew wpadających do wody przez właścicieli. Zgłosił sytuację w Nawojowej Górze.

Wojciech Kozak odpowiedział, że na terenie Krzeszowic są prowadzone działania. Mówił o procedurze odnośnie rumoszu.

Katarzyna Stadnik zwróciła uwagę na wielokrotnie powtarzające się problemy z czystością potoku Prądnik oraz spuszczenia ścieków do rzeki przez Gminę Skała.

Wojciech Kozak poinformował, że rozwiązania, które Gmina Skała przedstawiła, na dzień dzisiejszy są nie do przyjęcia. Dodał, że zespół kontrolujący ma prawo zastopować zrzuty ścieków komunalnych z domów prywatnych i to robią.

Jarosław Rażny poruszył sprawę finansowania. Zwrócił uwagę na ciek wodny na rzece Dłubni. Poruszył sprawę odmulenia Zalewu w Zesławicach.

Wojciech Kozak odpowiedział, że zbiornik w Zesławicach w połowie jest zamulony, jednak odsunięto tą sprawę na dalszy plan z uwagi na potrzeby aktualnie istniejące. Odniósł się do kwestii środków finansowych i zaznaczył, że z powodu powodzi środki zostaną przekazane. Wspomniał o planach odnośnie chronologii prac w gminach. Odniósł się do programu Renaturyzacji Rzeki Dłubni. Poruszył kwestie czyszczenia zbiorników w okolicy OPN.

Dyskutowano o wysokości budżetu.

Krzysztof Krupa poruszył kwestie utworzenia polderów w Gminie Czernichów (Kłokoczyn, Rusocice, Czernichów). Odniósł się do konsultacji i pytał o dalsze plany.

Wojciech Kozak odpowiedział, że co do lokalizacji i rozmieszczenia polderów będzie pełna konsultacja z włodarzami gmin jak i okolicznościową ludnością. Mówił o pełnym wykupie gruntu. Poinformował, że wszystko się rozpocznie na przełomie roku, pieniądze są zabezpieczone.

Arkadiusz Wrzószyk pytał o remont koryta rzeki Skawinka między mostem kolejowym a drogowym oraz o kwestie związane z polderami na rzece Skawinka w ramach programu LIFE (przejęcie realizacji przez Gminy Skawina i Myślenice).

Wojciech Kozak odpowiedział, że informacje odnośnie programu LIFE i realizacji przez gminę zostały przekazane przez Burmistrza Gminy Skawina. Tą sprawę prowadzi Dyrektor Radosław Radoń i współpracuje z Gminą. Odnośnie regulacji na rzece Skawinka musiałby sprawdzić dokładnie na jakim etapie to jest.

Elżbieta Burtan poruszyła temat zapotrzebowania gmin z terenu powiatu krakowskiego. Poinformowała, że jeśli jest taka potrzeba to pismo zostanie ponowione i powiat zwróci się do gmin w tej kwestii. Pytała o sposób realizacji zadań wspólnie z gminami oraz o to czy środki będą

wystarczające. Poruszyła temat planowanego polderu w Czernichowie, który miałby znaleźć się na działce, będącej własnością powiatu i pytała o wykup całego gruntu.

Wojciech Kozak prosił, aby gminy chronologicznie wskazały ważności zadań. Mówił o przypuszczalnym wkładzie gmin, ale o tym będzie można powiedzieć jak zostaną przyznane środki i określony zostanie budżet.

Katarzyna Stadnik pytała o stawy w Masłomiącej oraz o opinię odnośnie stawu w Modlniczce. Dodała, że z informacji jakie posiada staw jest nielegalnie zarybiany. Mówiła o dyskusji odnośnie zasypywania stawu.

Wojciech Kozak mówił o programie rewitalizacji stawów żywych, wspomniał, że daleki jest od tego, aby likwidować staw w Modlniczce. Poinformował, że w takich sytuacjach zawiadamiany jest Polski Związek Wędkarski, aby wziął taki zbiornik pod opiekę. Co do stawów w Masłomiącej są 2 decyzje odtworzeniowe.

Mariusz Zieliński mówił o udrożnieniu przepływu na rzece Prądnik.

Jarosław Rażny poruszył kwestie wycinki drzew przy ciekach wodnych i prosił o usunięcie pozostałości gałęzi.

Wojciech Kozak mówił, że są przyrzędy do wykonywania takich prac i prosił o przypomnienie.

Zofia Pyła prosiła o wyczyszczenie cieku wodnego w kierunku wału. Mówiła o konieczności drożności przepustu na drodze nr 2177K w miejscowości Piekary. Prosiła o środki finansowe i wyremontowanie cieku od mostu do śluzy. Zwróciła się z prośbą o wyczyszczenie rzeki Sanka, która podtapia posesje w Kryspinowie. Wspomniała o piśmie z Gminy Liszki w sprawie dzierżawy działek pod trasę rowerową przy stopniu Kościuszki prosząc o odpowiedź na pismo. Pytała także o blokowanie autostrady A4.

Wojciech Kozak odpowiedział, że nic nie wie o blokowaniu A4. Odniósł się do kwestii suchego zbiornika w Piekarach. Zaznaczył, że co do sprawy trasy rowerowej nie ma opieszałości i wszystko jest załatwiane. Zapewnił, że sprawę przepustu przekaże i zostaną podjęte działania. Temat podtapiania posesji przez rzekę Sanka potraktuje jako priorytet zgłoszony przez Gminę.

Zofia Pyła pytała o stanowisko na pompy mobilne w m. Piekary.

Wojciech Kozak odpowiedział, że konieczne jest wystąpienie Wójta.

Więcej pytań nie było.

5. ZAOPINIOWANIE PROJEKTU UCHWAŁY W SPRAWIE ZMIANY BUDŻETU I ZMIANY UCHWAŁY BUDŻETOWEJ POWIATU KRAKOWSKIEGO NA ROK 2024

Edyta Jaśnikowska omówiła projekt uchwały.

Nie było uwag ani wniosków do przedstawionego projektu uchwały.

Komisja jednogłośnie – 7 głosami za – pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały.



6. ZAOPINIOWANIE PROJEKTU UCHWAŁY W SPRAWIE ZMIANY WIELOLETNIEJ PROGNOZY FINANSOWEJ POWIATU KRAKOWSKIEGO NA LATA 2024 – 2030 PRZYJĘTEJ UCHWAŁĄ NR LX/609/2023 RADY POWIATU W KRAKOWIE Z DNIA 27 GRUDNIA 2023 R.

Edyta Jaśnikowska omówiła projekt uchwały.

Nie było uwag ani wniosków do przedstawionego projektu uchwały.

Komisja jednogłośnie – 8 głosami za – pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały.

7. ZAOPINIOWANIE PROJEKTU UCHWAŁY W SPRAWIE USTALENIA WYSOKOŚCI OPŁAT ZA USUWANIE POJAZDU Z DROGI I ZA JEGO PRZECHOWYWANIE NA PARKINGU STRZEŻONYM ORAZ WYSOKOŚCI KOSZTÓW W PRZYPADKU ODSTĄPIENIA OD WYKONANIA DYSPOZYCJI USUNIĘCIA POJAZDU OBOWIĄZUJĄCYCH W 2025 R.

Wojciech Sarapata omówił projekt uchwały.

Adam Ślusarczyk pytał o średnią ilość realizacji w ciągu roku.

Wojciech Sarapata odpowiedział, że w ubiegłym roku było około 40 spraw w sądzie.

Nie było uwag ani wniosków do przedstawionego projektu uchwały.

Komisja – 7 głosami za i 1 wstrzymującym się – pozytywnie zaopiniowała przedstawiony projekt uchwały.

8. SPRAWY BIEŻĄCE

Arkadiusz Wrzosczyk poruszył temat konieczności stworzenia planu (strategii) rozwoju sieci dróg powiatowych. Pytał, czy Zarząd Powiatu w Krakowie rozważa taką realizację.

Grzegorz Stokłosa odpowiedział, że gdy coś będzie wymagane ustawowo to będzie to realizowane. Dodał, że nie zdążył się zapoznać z planami odnośnie strategii, jakie zostały zapoczątkowane. Zarząd Powiatu w Krakowie skupił się na realizacji zadań, które były ujęte w budżecie. Mówił o zadaniach wieloletnich co w perspektywie będzie związane ze strategią rozwoju.

Piotr Goraj pytał, czy projekt droga Januszowice, Korzkiew, Grębyńce jest zlecona na całość oraz o termin wykonania.

Jacek Gryga poinformował, że umowa została zawarta na całość z tym, że nie musi być zakończona jeśli braknie środków finansowych. W budżecie powiatu jest zabezpieczona kwota, która na realizację zadania nie wystarcza. Mówił o formule przetargu. Całość zadania została podzielona na 6 odcinków, z czym wykonawca ma wykonywać wszystko po kolei. Mówił o pozwoleniu wodno- prawnym, które w I etapie ma być zrobione na całość wraz z zaprojektowaniem i uzyskaniem decyzji ZRID. Powiat zabezpieczył kwotę 1 000 000 zł.

Jarosław Rażny pytał, skoro w budżecie jest zabezpieczona kwota 1 mln zł, dlaczego zleca się tylko I etap zamiast wszystkich.

Jacek Gryga wyjaśnił, że może zabraknąć środków.

Piotr Goraj prosił o precyzyjną informację na piśmie, na które odcinki jest zielone światło a na które nie.

Grzegorz Stokłosa prosił o wyjaśnienie kwestii podzielenia na etapy.

Jacek Gryga poinformował, że pozwolenie wodno-prawne jest potrzebne na całość i zlecenie całości na ogół jest tańsze. Podstawowym celem było, aby zadanie zacząć a w międzyczasie poszukiwać dodatkowych środków na skończenie. Mówił o podziale decyzji ZRID.

Arkadiusz Wrzosek poruszył sprawę składania wniosków IS przez gminy. Prosił o przesłanie radnym wstępnych list zadań, które zostały przez gminy zaproponowane. Pytał o możliwość wydłużenia terminu składania wniosków do budżetu.

Grzegorz Stokłosa powiedział, że widzi problem, żeby wnioski zostały udostępnione radnym.

Jacek Gryga powiedział, że dla radnych byłby to dodatkowy materiał.

Elżbieta Burtan dodała, że nie widzi problemu, aby termin został wydłużony. Zaproponowała przedłużenie terminu do dnia 11 października 2024r.

Zofia Pyła poruszyła temat drogi nr 2180K w miejscowości Piekary (okolice sklepu Biedronka).

Jacek Gryga mówił o starym systemie odwodnienia oraz o tym, że droga wymaga przebudowy. Poinformował, że zostało to zgłoszone do IS przez Gminę Liszki. Mówił o rozmowach i spodziewa się, że na dniach dostaną podpisaną umowę na dofinansowanie. Mówił, że będzie to realizowane.

Zofia Pyła pytała o rondo w Piekarach. Mówiła o zmniejszeniu promienia tego ronda.

Jacek Gryga odpowiedział, że sprawę analizowano kilkakrotnie. Wspomniał o dużym natężeniu ruchu oraz zachowaniu przepustowości ronda. Rondo klasyfikuje się według warunków technicznych do tzw. rond małych. Przypuszcza, że każda kolejna wersja nie była w stanie zapewnić przepustowości, przepływu i płynności ruchu.

Zofia Pyła przybliżyła treść wniosku radnego, Bartłomieja Szweba odnośnie problemu z podtapianiem mieszkańców przy przejeździe kolejowym w miejscowości Radziszów. Poinformowała, że treści pism przekazuje do Zarządu Dróg Powiatu Krakowskiego.

Grzegorz Stokłosa odniósł się do tematu ronda. Dodał, że uczestniczył w spotkaniu z Wójtem Gminy Liszki i poinformował, że wielkość ronda jest dostosowana do ruchu, który jest obecnie i może wzrastać.

Arkadiusz Wrzosek mówił o odpowiednim przekroju ronda.

Dyskutowano o poprawie bezpieczeństwa w m. Piekary.



Michał Tochowicz poruszył sprawę przepustu i odwodnienia drogi powiatowej w miejscowości Czulice.

Jacek Gryga powiedział, że nie spotkał się z tą sprawą. Prosił o przekazanie dokumentacji do Zarządu Dróg Powiatu Krakowskiego.

9. ZAMKNIĘCIE OBRAD

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodnicząca Komisji Infrastruktury i Gospodarki Komunalnej, Zofia Pyla zamknęła posiedzenie Komisji.

Przewodnicząca Komisji
Infrastruktury i Gospodarki Komunalnej

Protokołowała: Ewa Widórek

Zofia Pyla